
 
 
 
HK-klubbens bemærkninger til budget 2023 inkl. overslagsår 
 
Vi ser med stor respekt på, at Byrådet behandler de økonomiske udfordringerne i et 
udviklingsperspektiv. F.eks. moderingsplanen for plejeboliger, hvor der tages højde for 
behovet hos vores borgere både nu og fremadrettet.   
 
Med den stor dækning af udfordringerne med økonomien i pressen, er der en forventning 
til, at der bliver set på de strukturelle udfordringer, vi har i Rebild kommune.  
 
Det glæder os, at vi tilsyneladende nu har et byråd, som står sammen om at træffe de 
svære beslutninger, som i den sidste ende er til fællesskabets bedste.  
 
Forslag om at reducerer 3 administrationsbygninger til 2 
Vi har gennem mange år ønsket os 1 rådhus og i det lys, er der tale om en god ide.  
Det er lettere at rekrutterer personale til Støvring end til både Terndrup og Nørager og der 
vil helt klart være fordele ved en sammenlægning.  
Desværre er Rådhuset i Støvring et erstatningsbyggeri med begrænset plads og et i 
forvejen udfordret indeklima, hvorfor det kan være svært at få øje på de praktiske 
løsninger.   
 
Flere hænder 
Vi er bekymrede over udsigten til ikke at få mere hjælp/personale i administrationen.  
Rebild kommunes udgifter til administration ligger langt under de udgifter andre kommuner 
har til samme opgave. Der er reducere meget på administrativt personale, som 
efterhånden er slidt flere steder. Opgaveglidning kan være en god ide, men vi opfordrer til 
at lade hk-personale lave ”hk-opgaver”. På samme måde som f.eks. sygeplejersker er 
bedst til sårpleje.  
 
Budgetprocessen 
Vi ser frem til at bidrage til fremtidige budgetprocesser og håber der vil blive truffet de 
rigtige politiske beslutninger, som Byrådet kan stå inde for.  
 
 
 

På HK-klubbens vegne 
 
 


